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 שלום ושבוע טוב

לחזרתם של    כולנו השבוע   ומחכים  ב  של הסכם הפסקת האש  ןהראשובשלב  החטופים    33דרוכים  תקווה שמתחיל היום, 

 שנראה את כולם בבית בקרוב!!   

 במהלך השבוע האחרון המשכנו בפעילויות הבאות:

ברזל" • "חרבות  מלחמת  על    –  הוורודים  במסלולים  פיצויי  בעבודה  המשיך  המקצועי  הוורוד"  הצוות  "במסלול  הפיצוי  מתווה 

סיור  התקיים  מס רכוש. ביום חמישי שעבר  במטרה להציג ולדון עליהם עם    ,2024-25-למטעים  שנגרמו להם נזקים עקיפים ב

המגדלים. בסיור נכחו אורי צוק בר ויעל בונדיק בר ממשרד  שעבר על  את הנזקים ולשמוע את  מקרוב  באזור הדרום כדי לראות  

הפיצויים    במהלך הסיור פגשנו חקלאים שעדיין לא קבלו את.   לאורן ברנע על ארגון הסיורמודים  אנו  החקלאות, בועז סופר ואילנה.  

שעלולות לדרוש מהם החזר כספי בעתיד. החשש הזה מוביל  ,  גשת המקדמותמההמגדלים  לחשש  נחשפנו  המגיעים להם וגם  

החקלאים עדיין    ,(!ימים  470חודש )  15לקחת מקדמה. לא הגיוני שכעבור  במקום  לקחת הלוואה    פיםעדימ  מהמגדלים  חלקשלכך  

 להגיע להסכמות עם המטעים ובתקווה  עבור  את המתווה  לגבש   .  אנו מקווים שנצליח  עליהםלא קיבלו את פיצויים שהוסכם  

 אנשי מס רכוש בהקדם האפשרי.  

 

הדבש • שני    -  חוק  החוק  ביום  הצעת  של  הקראה  התקיימה  בוועדת   דבש  וייצור  האבקה,  כוורות   של  הצבה  להסדרת שעבר 

לאחר סיום ההקראה, ח"כ עודד פורר הגיש   .ושלישית  שניה  קריאהעל  לקראת הצבעות    ,בראשותו של ח"כ דוד ביטן  ,הכלכלה

לשר לחוק )מה שהיה צפוי(. ברגע האחרון, חברת הכנסת מיכל וולדיגר הגיעה לוועדה עם מכתב של שר האוצר    רבות  גויותיהסת

. על שלא היה בהצעת החוק המקורית"  חדש"נושא  שכל הסעיפים שקשורים במועצת ההאבקה והדבש הם ,וטענה  המשפטים  

חברי הכנסת  דחו  עוד באותו היום. בדיון בוועדת הכנסת    תקיים , אשר החייב החזרת הדיון לוועדת הכנסתפי תקנות הכנסת הדבר  

שהגישה    ,ההצבעות על ההסתייגויות  מדובר בנושא חדש והדיון חזר לוועדת הכלכלה להמשך ההצבעות.הטענה שאת  קולות  ברב  

החלו    הכלכלה  בוועדת  ביתנו"  "ישראל  לאחתוסיעת  הכנסת  לאור  לצערנו,      .  נדחו אחת  תקנון  והוראות  הכנסת  של  הלו"ז 

אנחנו מודים לכל חברי וועדת הכלכלה של הכנסת מכל סיעות  .  2025בינואר    20יום שני    ,מחר  והן ימשכו  ,  ההצבעות הופסקו

 שנכחו בישיבה והצביעו בעד החוק החשוב הזה .בשבוע הבא לאחר סיום ההצבעות נפרט יותר בנושא זה .הבית 

 

השבוע התקיימה במכללת ספיר, הועידה הלאומית לביטחון מזון וחוסן תזונתי.    –וחוסן תזונתי    הועידה הלאומית לביטחון מזון •

בנושא   בפאנל  השתתפתי  אמרתי: לתעשייה חקלאות  בין הקשר חיזוק -בישראל   המזון תעשיית  אתגרי בוועידה  בפאנל   .

בהתאם לצרכים ולדרישות של התעשייה ושל   ,בצורה יעילה ואיכותית  את כל חומר הגלם החקלאות הישראלית יכולה לספק  "

  בקישור הבא. בוועידה  בדבריאתם יכולים לצפות הצרכנים". 

 

https://fb.watch/xbzHUZmqlB/
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לאור מלחמת חרבות ברזל ובעקבות הצורך להרחיב את ההסכמים בחקלאות ולאפשר הגעת      -הגעת עובדים זרים ממלאווי   •

עובדים.   500  - והחל פיילוט לגיוס כ  ,עובדים ממדינות נוספות, חתמה מדינת ישראל על הסכם עם מלאווי לגיוס עובדי חקלאות

שמיינה ווידאה כי העובדים שיגיעו יהיו עובדים מיומנים ומקצועיים. עד כה הגיעו  משלחת, לאחר חתימת ההסכם יצאה למלאווי

מאגר העובדים, נשים וגברים כאחד נמצא    שביעות רצון גבוהה מעובדים אלו.  קיימתמבדיקה מול חקלאים והלשכות    .עובדים   29

מתמיד מ  .בגידול  כמהין,  ממושב  פרלמן  לג'סיקה  למשתלמים  תודה  תכנית  אזנהלת  את  במועצה  שייצגה  נגב,  רמת  ורית  

מתאימים  עובדים  של  בגיוס  ישראל  חקלאי  התאחדות  מטעם  מסייעת,  וכעת  למלאווי,  במשלחת  ישראל  חקלאי  התאחדות 

 לחקלאות, במסגרת המשלחת הרישמית שיצאה לסרילנקה.  

 

בעקבות הדיון שהתקיים בוועדה הושגה הסכמה עם משרד האוצר על שינוי מנגנון    -    שינוי במנגנון גביית האגרות לעובדים זרים •

עלה מספר פעמים בדיוני הוועדה ובשטח, ונמצא כי המנגנון הנוכחי    נושא האגרות  עובדים זרים.גביית האגרות עבור העסקת  

נכון  גורם לעיוותים כלכליים על אף שעובדים עזבו או    ,במיוחד כאשר מעסיקים נאלצים לשלם אגרות שנתיות מלאות. הדבר 

חה"כ אליהו רביבו, תעבור גביית האגרות למנגנון חודשי,    ,בהתאם לסיכום שהושג מול יו"ר הוועדה  התחילו לעבוד במהלך השנה.

הוועדה    מבלי לשאת בנטל כלכלי שאינו הוגן.  ,שימנע תשלומים מיותרים ויקל על המעסיקים להתמודד עם תופעת ה"ברחנים"

ף הרבעון גובה האגרות והמטרות מאחוריהן, ותהליך הבדיקה יושלם עד לסואת    קיבלה התחייבות ממשרד האוצר כי ייבחן מחדש

 גישה, אע"פ שהדרך עוד ארוכה ויש עוד זמן לברך על המוגמר.השינוי  אנו מברכים על    .הוועדה לדון בנושאתמשיך  , אז  הקרוב

. והערכות מתאימה של רשות האוכלוסין  יישום הסיכום עם משרד האוצר בנוגע למנגנון גביית האגרות מותנה באישור תקנות

שמסיים בסוף   ,אנחנו מודים לח"כ אליהו רביבו  נמשיך לעדכן..  ההסכמות הנ"לאת  ישם  נוכל להתחיל ול  לכן עדין לא ברור מתי

על פעילותו   ,בהתאם להסכמים הקואליציוניים  ,חודש ינואר את כהונתו בתפקיד יו"ר הוועדה המיוחדת לעובדים זרים בכנסת

נלא ובפרט בחקלאות.יהבלתי  בכלל  בישראל  נושא העובדים הזרים  לקידום  והנמרצת  יו"ר    ת  ח"כ רביבו תחליף בתפקיד  את 

 הוועדה ח"כ אתי עטיה מסיעת הליכוד. 

 

ט רנושא הקמת שוק סיטונאי חדש באזור האיירפובישיבה אצל שר החקלאות  בשבוע שעבר התקיימה    –  שוק סיטונאי חדש  •

הסיטונאי  בישיבה    סיטי. שוק  נציגי  החקלאים,  ארגוני  המשרד.והשתתפו  וצוותו  בכירי  לשר  הסבירו  השווקים ש  המשתתפים 

 פרטית להקמת שוק סיטונאי חדש ומודרני.וכמעט תמיד עומדים בפני סגירה. כעת מדברים על יוזמה  הסיטונאיים בארץ מיושנים  

כדי שרשויות התכנון יאשרו את הקמת השוק. המיקום של השוק החדש    ,נציגי השוק ביקשו את תמיכת משרד החקלאות במהלך

לסייע ב  ,שוקבלמקום המיועד  פסי רכבת עד    הוספת  תוכוללוהתוכנית  הוא במקום אסטרטגי, עם קרבה לנמל התעופה,   כדי 

שעשוי להקטין את יוקר המחיה ולהבטיח בטחון מזון   ,הודיע שמשרד החקלאות יתמוך במהלך חשוב זהבשינוע התוצרת. השר  

משרדי    בכדי להבטיח את שיתוף הפעולה של    ,הודיע שהוא מתכוון להביא נושא זה לדיון בממשלה. השר אף  לאזרחי ישראל

אנחנו מודים   לקבל חוות דעת מקצועית בתוך שבוע.בקש השר דיכטר  הישיבה    בסוף    .האחרים שקשורים לנושא זה  הממשל

 זה היה תקוע .  שנושא, שנה 19לאחר זה לשר ח"כ אבי דיכטר על נכונותו לקדם נושא 
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עם כלכלני מרכז   שבוע שעבר  בהמשך לדיונים בוועדת הכלכלה בנושא התיקון לחוק המים, נפגשנו  –  החוק לתיקון חוק המים •

וועדת הכלכלה  ,המחקר של הכנסת יו"ר  ע"י  לחקלאות בארץ   ,שנתבקשו  בדבר מחירי המים  להכין סקירה  ביטן  דוד  ח"כ 

אנחנו מקווים שצוות מרכז המחקר יציג את  הוזלת מחירי המים לחקלאות בישראל. היא העיקרית של החוק ההמטר .ובעולם

 בוועדה לקריאה שניה ושלישית יתחדשו במהרה.החוק  ודיוני ההכנה של הצעת    ,הסקירה ואת המלצותיו בהקדם האפשרי

קשורים במשק המים לחקלאות בנוסף אנחנו ממשיכים להיפגש עם גורמים שונים במשק המים במטרה לקדם את פתרונות ש

. 

והמפונים   ,החיילים, בריאים ושלמים וחזרתם הביתה בשלום של כלל  חזרה בביתם   החטופים  98בתקווה לראות את כל  

 ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים שקטים .   ,מהדרום ומהצפון

 

 דורמן   אורי                                                                                                                                         

 ל ראמזכ"ל התאחדות חקלאי יש                                                                              

 

 התאחדות חקלאי ישראל  יו"ר -עמית יפרח  :העתק
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